
 

 

Dagsorden 

Forældrebestyrelses møde i Strib Børnehus  

Vi mødes mandag den 24.1 2022 flyttet til 21.2 i Kastanieborgen 17.00-20.00 

Referent 

Ordstyrer  

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  

2. Nyt fra husene  

Afdeling Kastanieborgen 

Corona og sygdom har fyldt rigtig meget. Det har medført travlhed og alle måtte hjælpe til med børnepasningen. 

Der er kommet nye børn, og foråret med tilhørerende forårsaktiviteter står for døren. 

Tak for chokoladegave fra forældrene. 

Afdeling Bulderby 

Corona har også fyldt meget her, men sygdom blandt børnene medførte at der trods alt var en balance mellem voksne 

og børn. 

Nanna og Alifa stopper. 

Kommende storegruppebørn glæder sig, og det samme gør børnene, der starter i tidlig SFO. 

Det første barn fra vuggestuen i afdelingen Bulderby er nu startet i børnehaven. 

 

Vi drøftede kort balancen mellem at bede forældre holde børn hjemme – om muligt – og omvendt tilbyde pasning. 

3. Opfølgning: Værdier i forældresamarbejdet- forventningsafsnittet i forældrefolderen. Der skulle tilrettes lidt i teksten. 

Se vedhæftet tekst. 

Vi har drøftet Troels’ oplæg og har følgende pointer, som skal formuleres til en tekst, som erstatter det fjerde og sidste 

afsnit i teksten ”Forventninger til jer forældre” 

Konstruktiv kritik, undren og udfordringer, ja tak. 

Må ikke være belærende. 

Rette vedkommende signalerer, at man ikke taler problemer op ude i byen. 

Punkter med pædagog (om sager af den og den art), leder (om sager af den og den art) osv. God idé. 

4. Tilsyn i begge huse november 2021 hvad kom der ud af det? Anne gennemgår Anne Sofies samlede resultat samt 

gennemgår hendes anbefalinger. 

 

Opsamling blev præsenteret med konklusionen at Strib Børnehus er godkendt som dagtilbud af høj kvalitet. 

 

Desuden nogle anbefalinger: 

At køkkenpersonalet understøtter det pædagogiske arbejde med børnenes selvhjulpenhed. Denne anbefaling er givet 

før køkkenet i Bulderby blev etableret. Der arbejdes hen mod at imødekomme anbefalingen i en balance med at der 

også skal produceres mad til alle børn. 

At der er forholdsmæssigt mange voksne i Krudtuglerne, mens der er færre i børnehavegrupperne. Det skyldes, at det 

det ikke er muligt at være færre (ikke muligt at opnå stordriftsfordele). Derfor lavede ledelsen sammen med 

konsulenten en større gennemregning, og vi kan se, at begge gruppetyper har nok voksentimer, dog at der er bedre 

normering i vuggestue kontra børnehave.  

Der kommer en mindre justering på denne baggrund, dog er det ikke i praksis altid en fordel at justere ind efter et 

gennemsnit/regneark, fordi virkeligheden byder på fx sygdom, større/mindre årgange, grupper der skal videre i skole og 



lignende. 

Konsulenten har gjort og noteret nogle observationer, som indgår i den planlægning, ledelsen foretager fremadrettet. 

 

5. Fuldforplejning for alle børnehavebørn – er begyndt mandag den 17.1 2022 

Bestyrelsen blev orienteret. 

Ros til køkkenet, menuer og inddragelse af børnene. 

6. Nyt fra Anne  

Strib Børnehus skal oprette en vuggestue-stue i Stjernehuset. 

 

26/4 er der møde mellem BUF (udvalget for Børn, Unge og Fritid) og børnehusene i kommunens bestyrelser 16.00-

20.30. 

 

Nanna stopper. Nanna har fået job i Kolding, hvor hun bor. Maja er vikar i 3 mdr. 

Emma stopper i Kastanieborgen. 

 

Pædagogisk dag flyttet til d. 1.10.2022. Bestyrelsen er velkommen. 

 

7. Planlægning af valg til bestyrelsen- 

Vi mangler: 

En suppleant fra hvert hus. 

To medlemmer fra Kastanieborgen, hvor Klaus genopstiller. 

 

8. Nyt årshjul med møder. Er vedhæftet nederst. 

9. Nyt fra formanden/bestyrelsesmedlemmerne 

Fra formanden  

Formanden har deltaget i gruppemøder med andre dagtilbudsbestyrelsesformænd og drøftet forbedringer af 

normeringer og samarbejde på tværs på flere områder, fx tonen på Aula. At lære af hinanden. 

 

Spørgsmål, som det kunne være interessant at få svar på: Hvor ligger Middelfart Kommune ift. velfærdsloftet? Har vi 

ramt det ift. normeringer? 

10. Anita ønsker vi skal drøfte fødselsdage og kost politik. 

Vi sigter mod at børnene stilles lige, og at vi følger kostpolitikken. 

Opslag lægges på Aula, hvor der mindes om kostpolitikken – nul sukker specifikt. 

Punktet skal med på infomøde. 

Personalet skal ikke nægte at uddele noget, et barn har med, fordi barnet kommer i klemme. Men nævn det gerne ”til 

næste gang”. 

11. Klaus har et punkt på der hedder: Hvordan sikre vi at vi som bestyrelse er med til at fortælle den gode historie om 

Institutionen? Andre områder vi som bestyrelse kan hjælpe institution med? 

Vi har drøftet emnet: At man som bestyrelsesmedlem har et ansvar for at være konstruktiv og tage dialogen med 

forældre, der er utilfredse.  

Vi ønsker at fortælle de gode historier, men har også drøftet at det tager tid at lægge opslag på facebook, og at det kan 

være vanskeligt at fortælle at man fx er super tilfreds med (noget så almindeligt som) at ens barn er glad hver dag. 

12. Økonomi  

Der er budgetgennemgang i nærmeste fremtid. 

 

Resultat 2021: 

Mindreforbrug på 400.000 kr. i 2021, som dækker et tidligere merforbrug. Det betyder, at vi ikke har lavet et underskud 

i 2021, og at vi i 2022 afdrager 200.000 kr., som vi er forpligtet til. 



13. evt.  

•Næste møde i bestyrelsen se årshjul. 

Bestyrelsesmøder resten af året:  

22.3 i BB Slettes 

26.4 på rådhuset (den nye bestyrelse samles og konstituerer sig efter mødeprogrammet slutter 20.30) 

Junimøde tilføjes  

18.8 i BB 

7.11 i KB 

 

 


